
Tisztelt Küldöttgyűlés! 

Tisztelt Küldöttek! 

Tisztelt vendégeink! 

Külön köszöntöm WAGNER ERNŐ elnök urat, Alelnök Urakat, Dr. Rátkai Gábor főtitkár urat, Megyei 

Kamarák elnökeit, képviselőjüket, tagozatok vezetőit. A tagozatunk szerette volna tisztújító 

küldöttgyűlésünket az elmúlt években megtartani, de a PANDÉMIA ezt meggátolta. Örülök, hogy a 

PANDÉMIA alatt az oktatások szépen, közös tevékenységgel lehetőség volt de jelenléti küldöttgyűlés 

megtartására nem,. A küldöttgyűlésünkön nem csak a végzett munkáról kívánunk beszámolni, hanem 

többről lett volna szó, tisztújítást szeretünk volna tartani a tagozat vezetésében. A tisztújításhoz 

szükséges technikai eszközök először nem álltak rendelkezésre ma már ezek is megvannak.  

Szeretnék először szólni a Magyar Mérnöki Kamara vezetésének, tisztújításáról is. Örültünk annak, 

hogy a tagozati tagjaink közül a Kamara elnökségében kettő fő elnökségi tagunk lett, az etikai és 

fegyelmi bizottságba továbbra is egy fő képviseli a tagozatot, ezen felül a Kamara elnökét a tagozatunk 

javasolta e funkcióba történő megválasztásra. Úgy ítélem meg, hogy a tagozat aktív volt e választáson, 

nagyon szükséges is volt a támogatásunkra, a megválasztásuk után pedig munkájukat segíteni kell, erre 

kérem az elnökségünket. 

Az előzőekben említetteken felül szólni kell a tagozathoz tartozó tagoknak a jogosultsági számáról mely 

eléri a 17.000 jogosultságot, ezen felül van a nyilvántartottak jogosultsági számai, mely szerintem 5-8 

ezer körül van. Sajnos ezt pontosan nem tudtam meg, több éven át kértem Nagy Gyula elnök úrtól és 

Molnár Tamástól. Hiába volt kérésem, erre szükségünk van az oktatás miatt. Nagyon fontos volna 

ezeket az adatokat pontosítani. 

Mint ismeretes az MMK vezetése megújult, új elnöke van a kamarának, új alelnökei, az elnökségi tagjai, 

a további bizottságok is megújultak. Segíteni kell, össze kell fognunk a kamara érdekében. 

A tagozatunk eldöntötte, hogy a továbbképzésekre maximálisan nagyobb időt fordít. A 

kontaktelőadásokat tartottuk célra vezetőnek, mert így a személyi kapcsolatok jobban kialakulnak, 

egymást megismerjük. Ilyen oktatásnál a tagjaink felkészültségét is ismerté válik a beszélgetések során 

kiderül, melyek azok a területek, ahol szükség van képzésre. 

Az előadások több alkalommal 250-260 fős előadásink voltak. Kiváló szakembereket tudtunk 

előadásokra meghívni. Egyetemi tanárok, szakmában kiváló vezetők tartottak előadásokat, kialakult 

egy oktatói gárda, akik a szükséges adminisztrációt is megértették, megcsinálták, vagy adatokat adtak 

részünkre, végül elkészültek ezek az adminisztrációk. Sajnos ezután jött a VIRUS átálltunk az on-line 

oktatásra-természetesen a felvételek, elkészítését, előadások technikai eszközeit beszerezte a Kamara. 

Az oktatók, felvételkészítők, majd a vetítés eszközei meg lettek, beváltak a szakmai eszközök, és 

mindenki megismerte ezt az előadási formát bajaival együtt. Jelenleg 10 olyan előadásunk van, amely 

készen áll az előadásra. Miután a PANDÉMIA megszűnt elkezdtük az előkészítést a kontaktelőadásokra 

részben új előadásokkal, részben a meglévők módosításával. Szükségesnek tartanám valamilyen 

egységes rendszert kialakítania területi –megyei – kamarák oktatási anyagaira Szívesen vettem volna, 

ha a Megyei kamarák több alkalommal felhasználnák a meglévő anyagainkat. Általában az a helyzet 

hogy a megyei kamarák saját előadásokat tartanak, melyet megfelelően előkészítik elfogadásra 

megküldik, ennek az a baja, hogy az oktatás nem egységes oktatással magasabb színvonal érdekében 

célszerű lenne a továbbképzés tartalmi részénél egységes rendszert kialakítani. Véleményem szerint a 

továbbképzésben 60-70 százalékát az új mérnöki tudománnyal célszerű megtölteni. A továbbképzésnél 



szólni kell a mesteriskoláról nagyon sikeres oktatás és e sikerben nagy része van Wéber László elnökségi 

tagunk munkájának. 

A továbbképzésünkben nagy segítségünk a kapcsolati rendszere a tagozatunknak, az egyetemekkel 

való igen szoros kapcsolat, igen nagy segítséget kapunk technológiák, technikák megismerésében és 

ezeknek feldolgozása oktatási rendszerünkben. 

Feltétlen szólnom kell tagozatunk elnökségéről, az elnökség egyes tagjai vannak velem együtt 25 éve 

az elnökségünknek tagjai, nagyon összeforrott barátok, akik nagyon sokat dolgozva a kamarai munkát 

támogatva.  Meg kell említeni, hogy igen jó együtt működéssel, bekapcsolódva a vezetés segítésével a 

kamarai érdekek előtérbe helyezésével. Sajnos vannak, akik már nincsenek köztünk Karsa Álmos, Babos 

Gyula   

Tagozatunk munkájáról, ha beszélünk, akkor szólni kell a szakosztályokról. Meg kell említeni a Fiatal 

Mérnökök szakosztályát, akik több mint tizenöt éve igen alapos munkát végeznek a fiatal mérnökök 

területén. Igen jó munkát végez Harkai Balázs. Szólni kell a Terület és településrendezési szakosztályról, 

amelyet Babos Gyula vezetett, halála után Hanczár Emőke tartja össze e szervezetet, amelyben igen 

értékes munkát végeznek. 

Nagyon örülök, hogy igen nehéz körülmények és különböző akadályok elhárításával egyes kollegák 

segítségével, mely néha akadály volt létrejött a tagozatunk hon lapja. Dicséret illeti mind azokat, akik 

ebben élenjártak, az akadályok elhárításéban, elsősorban dicséret illeti Bálint Pétert. Nagyon 

színvonalas újságunk lett, néha nehézségeink vannak, mert nincs elegendő cikk. Remélhetően tudunk 

ezen változtatni. 

Meg kell említeni az elmúlt közel egy évben aktívabb lett a tagozatunk a Mérnök Újságban megjelenő 

cikkek számával, elsősorban Zsigmondi Andrást illeti a dicséret, Ő egyébként a szerkesztő bizottság 

tagja lett. A FAP pályázatok száma is növekedett, ami szintén dicséretes, a pályázatok számának 

növekedése remélhetőleg ez a tendencia folytatódik. Az elmúlt időszakban aktívabbak lettünk a 

kapcsolati rendszerünkben az Egyetemekkel, ÉVOSZ-al, az ÉtÉ-vel, amelyek sokat segített és segíthet 

munkánkban. 

Azt kell megállapítanom, hogy annak ellenére ilyen furcsa helyzetben éltünk a PANDÉMIÁS 

körülmények között. talpon tudtunk maradni, segítettük egymást, talán megértőbbek lettünk ebben a 

KOVIDOS világban. Le kell szögeznem, hogy tagozaton belül minden esetben a segítő készség volta 

jellemző, egyértelmű volt a tagozaton belül az egymás segítése, bátorítása, támogatása a munkában. 

Le kell szögeznem az elmúlt húsz évben hangos szó, vagy meg nem értés soha nem volt. Ezt 

mindenkinek nagyon köszönöm. 

Engedjétek meg, sajnálom, eljárt az idő, be kell jelentenem, hogy az idő felettem eljárt, ezért 

tisztelettel kérem, az elnöki funkcióról való felmentésemet. Köszönöm mindenkinek a segitségét. 

Budapest, 2022. május 30. 

Dr. Kiss Jenő 


